

Decides to transmit to the Security Council a copy of the Provisional Questionnaire adopted by the Trusteeship Council at the 25th meeting of its first session for its consideration in accordance with paragraph 2 of the above-mentioned resolution;

Requests the Secretary-General, if no observations are made by the Security Council within one month, to transmit the Provisional Questionnaire to the Government of the United States of America as the Administering Authority for the Trust Territory of the Pacific Islands.

Forty-sixth meeting,
24 March 1949.

47 (IV). Collaboration with the specialized agencies

The Trusteeship Council,

In accordance with Article 91 of the Charter and rule 105 of its rules of procedure, and in the light of the agreements entered into between the United Nations and various specialized agencies in the terms of Articles 57 and 63 of the Charter,

Welcomes the provisions thus made for collaboration between the Council and the specialized agencies in the attainment of the objectives of the International Trusteeship System;

Recommends that the specialized agencies study the annual reports on the administration of Trust Territories with a view to making such observations and suggestions as they may consider proper in order to facilitate the work of the Trusteeship Council;

Requests the Secretary-General to keep in close touch with the specialized agencies with a view to seeking their counsel and assistance in regard to matters with which they are concerned.

Twenty-ninth meeting,
1 March 1949.

48 (IV). Requests for additional information

The Trusteeship Council,

Taking note of the requests for additional information (T/293) made by members of the Council during the examination at its fourth session of the annual reports from Trust Territories,

Decides to transmit these requests for information to the Administering Authorities concerned;

Requests the Administering Authorities concerned to include in, or transmit with, their next and subsequent annual reports the additional information requested.

Forty-eighth meeting,
25 March 1949.

Annex

REQUESTS FOR ADDITIONAL INFORMATION CONTAINED IN DOCUMENT T/293

I. WESTERN SAMOA

International relations

Specific details of co-operation between the Administering Authority and the South Pacific Commission.

Décide de transmettre au Conseil de sécurité, aux fins d'examen, conformément aux dispositions du paragraphe 2 de la résolution précitée, un exemplaire du questionnaire provisoire adopté par le Conseil de tutelle à la 25ème séance de sa première session;

Invite le Secrétaire général, si le Conseil de sécurité ne présente pas d'observations dans un délai d'un mois, à transmettre le questionnaire provisoire au Gouvernement des Etats-Unis d'Amérique, Autorité chargée de l'administration du Territoire sous tutelle des îles du Pacifique.

Quarante-sixième séance,
24 mars 1949.

47 (IV). Collaboration avec les institutions spécialisées

Le Conseil de tutelle,

Conformément à l'Article 91 de la Charte et à l'article 105 de son règlement intérieur, et à la lumière des accords conclus entre l'Organisation des Nations Unies et diverses institutions spécialisées dans le cadre des Articles 57 et 63 de la Charte,

Se félicite des dispositions ainsi prises pour permettre au Conseil et aux institutions spécialisées de collaborer en vue de réaliser les fins du régime international de tutelle;

Recommande que les institutions spécialisées étudient les rapports annuels de l'administration des Territoires sous tutelle afin de présenter les observations et propositions qu'elles estimaient propres à faciliter le travail du Conseil de tutelle;

Invite le Secrétaire général à rester en étroit contact avec les institutions spécialisées afin de rechercher leurs conseils et leur assistance au sujet des questions qui relèvent de leur compétence.

Vingt-neuvième séance,
1er mars 1949.

48 (IV). Demandes d'information supplémentaire

Le Conseil de tutelle,

Prenant acte des demandes d'information supplémentaire (T/293) faites par les membres du Conseil au cours de l'examen, à sa quatrième session, des rapports annuels relatifs à certains Territoires sous tutelle,

Décide de transmettre ces demandes d'information aux Autorités intéressées chargées de l'administration;

Invite les Autorités intéressées chargées de l'administration à faire figurer les informations supplémentaires demandées dans leurs prochains rapports annuels et les rapports annuels ultérieurs ou de les transmettre en même temps que ces rapports.

Quarante-huitième séance,
25 mars 1949.

Annexe

DEMANDES D'INFORMATION SUPPLÉMENTAIRE CONTENUES DANS LE DOCUMENT T/293

I. SAMOA OCCIDENTAL

Relations internationales

Détails concrets sur la collaboration entre l'Autorité chargée de l'administration et la Commission du Pacifique sud.